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A FELDERÍTŐK TÁRSASÁGA EGYESÜLET ELNÖKSÉGÉNEK BESZÁMOLÓJA 

A 2024. ÉVBEN VÉGZETT MUNKÁRÓL  

 

A 2024. évi tevékenységünket Egyesületünk szervezeti stabilitásának megőrzése, a 

honvédelem érdekében tevékenykedő társadalmi szervezetek sorában elfoglalt helyének 

megerősítése, együttműködő partnereinkkel meglévő kapcsolataink további erősítése, tagjaink 

számára színvonalas, vonzó programok szervezése, szociális kérdésekben támogatása   és 

ezzel együtt a taglétszám örvendetes növekedése jellemezte. 

A beszámolási időszakban Elnökségünk fontos feladata volt a 2024. évi beszámoló 

közgyűlésen elfogadott határozatokban, illetve a Feladattervben megfogalmazott tennivalók 

végrehajtása. Ezek közül is kiemelném a jogszabályban előírt okmányoknak és 

jegyzőkönyveknek a Fővárosi Törvényszék, illetve az Országos Bírói Hivatal részére történő 

előkészítését és felterjesztését, különösen annak tükrében, hogy módosítottuk az 

Alapszabályunkat. Ugyanígy fontosnak tartom megemlíteni az Elnökség, valamint az egyes 

Szekciók által önállóan, illetve együttműködő partnereinkkel közösen szervezett 

rendezvényeinket. Közülük is kiemelten, a KNBSZ Tudományos Tanácsával és a Nemzeti 

Közszolgálati Egyetem Katonai Nemzetbiztonsági Tanszékével közösen, a Stefánia Palotában 

szervezett rendezvényeken való részvételünket, továbbá a Felderítők Napja alkalmából, 

családtagok részvételével tartott ünnepi megemlékezésünket.  

Amiben viszont nem tudtuk maradéktalanul teljesíteni a munkatervben 

meghatározott feladatokat, annak egyik oka az Egyesület nem túl kedvező korfájából 

adódóan az egyes rendezvényeken többségében egészségügyi problémák miatt a tervezettnél 

kisebb létszámú részvétel. A másik pedig a kedvezőtlen biztonságpolitikai környezetből 

adódó feladatok az aktív korú állományt kötötték le jobban, ezért számos munkaidőben tartott 

rendezvényünkön nem tudtak megjelenni. 

Az Elnökség a tárgyévben négy elnökségi ülést tartott. Napirendjein az Elnökség 

éves munkaprogramja, az Egyesület által szervezett rendezvények, programok, az 

együttműködő partnereinkkel kötött megállapodások előkészítésével és végrehajtásával 
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összefüggő feladatok, tagfelvételek, illetve egyéb technikai jellegű kérdések szerepeltek. Az 

üléseken az elnökség tagjai fegyelmezetten megjelentek, azok mindig határozatképesek és 

igen aktívak voltak. Valamennyi elnökségi ülésünket jelenlegi székhelyünkön, a Kerepesi út 

29/b alatti Tanácsteremben tartottuk. A 2024. február 28-án tartott beszámoló és 

feladatszabó közgyűlésen pedig számot adtunk a megelőző évben elvégzett munkáról és 

meghatároztuk a 2024. év várható főbb feladatait.  

Az ülések előkészítése és megszervezése érdekében végzett lelkiismeretes munkájáért 

ezen a fórumon is szeretnék köszönetet mondani Dávid Ede ny. alezredes úrnak, az 

Elnökség titkárának, illetve anyagi ügyeink folyamatos és precíz kézbentartásáért Zsoltész 

Gábor ezredes úrnak, pénzügyi referensünknek.  

 Az Elnökség aktívan kivette részét a központi rendezvényekre történő 

mozgósításból, illetve maga is több rendezvényt szervezett. Így például, az Elnökség 

szervezte az Egyesület képviselőinek részvételét a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat és 

más együttműködő szervezetek által tartott rendezvényeken, testületi üléseken, 

konferenciákon, könyvbemutatókon, tájékoztatókon. Ugyancsak az Elnökség készítette el az 

Egyesület tevékenységével kapcsolatosan felterjesztésre került, központilag előírt 

jelentéseket, tájékoztatókat, adatlapokat. 

Munkánk alapvető színtereinek ebben a beszámolási időszakban is a Szekciókat 

tekintettük.   

 Egyesületünk Tudományos Szekciója A Felderítők Társasága Egyesület 

Tudományos Szekciója a beszámolási időszakban Egyesületünk Alapszabályával, valamint az 

Elnökség éves munkaprogramjaival összhangban végezte munkáját. A Szekció továbbra is fő 

feladatának tekintette a felderítés/hírszerzés és a biztonságpolitika témakörével kapcsolatos 

rendezvények (konferenciák, klub-napok, könyvbemutatók, látogatások) szervezését, aktuális 

témák feldolgozását, szakmatörténeti kutatási eredmények rendszerezését, megjelenítését és 

közreadását. A Szekció továbbra is nagy figyelmet fordított Egyesületünk tagjainak 

mozgósítására, szakmai összetartozásuk erősítésére. Együttműködő partnereink 

számára továbbra is biztosította, és igény szerint elérhetővé tette, a tagjaink által képviselt 

szakmai tudást és tapasztalatot.  

 A Szekció folyamatosan támogatta az Egyesület évkönyveinek és konferencia-

kiadványainak megjelentetését, segítette a Felderítő Szemle, a Szakmai Szemle, valamint a 
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National Security Review rendszeres megjelenését, valamint előadást tartott a Társaságunkkal 

kapcsolatban lévő szervezeteknél (MHTT, Nyugállományúak Klubja). 

 A Szekció (az Elnökség támogatásával) a beszámolási időszakban négy klub-

rendezvényt szervezett. Részt vettünk a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat, a Magyar 

Hadtudományi Társaság és egyéb együttműködő szervezet konferenciáin, ahol a 

rendezvények sikeréhez előadások tartásával járultunk hozzá. Ugyancsak előadást tartottunk a 

Nyugállományúak Klubjában.  

 Klubnapi rendezvényeinket nagy érdeklődés kísérte, a résztvevők száma általában 25-

35 fő között változott, figyelembe véve a terem befogadó képességét, valamint az 

együttműködő partnerek által biztosított keretszámokat is. is.  

Klubnapok 

 Négy alkalommal tartottunk klubnapot, ezek témái a következők voltak: 

 Az első klubnapunkra 2024. május 31-én került sor a KNBSZ Elemző-Értékelő 

Igazgatóságának munkatársa, Lengyel Gábor előadásában. A téma az orosz-ukrán konfliktus 

volt. A hallgatóság átfogó ismereteket kapott az aktuális helyzetről, a kilátásokról, különös 

tekintettel a katonai helyzetre. Tekintettel arra, hogy a hallgatóság körében többen ezen, 

illetve kapcsolódó területen dolgoztak, lehetőség adódott komoly szakmai véleménycserére, 

vitára. Nyitott kérdés nem maradt, bár a jövő bizonytalansága továbbra is jellemző az egész 

konfliktusra. 

A Biztonságpolitikai Klub 2024. július 11-én tartott klubnapjának meghívott 

előadója Dr. Lőrincz István ny. alezredes úr volt, aki nagy érdeklődéssel kísért előadást tartott 

a Kvantum informatika (mit ígér a Kvantum fölény) címmel.  

A jól felépített előadás az alapok ismertetése után bemutatta a Kvantum informatika 

fejlődési trendjeit, eredményeit és felhasználásának lehetőségeit. Az előadás rendkívül 

informatív volt és számos gondolatébresztő témát vetett fel. Az érdeklődőkre való tekintettel 

az előadás PPT változatát alezredes úrrendelkezésünkre bocsátotta, honlapunkon ez teljes 

terjedelemben megtekinthető.  

A 2024. október 31-i rendezvényünk vendége Dr. Fenyves Péter ny. mk. ezds. a 

hadtudományok kandidátusa, Törökország szakértő volt. Az előadás címe: „Törökország és a 

válságkörzetek”.  
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Az előadó kiemelte Törökország geopolitikai helyzetét, térségbeli szerepét és belpolitikai 

sajátosságait. Röviden úgy jellemezhető az ország, hogy regionális nagyhatalom, globális 

célokkal. Külpolitikai szempontból kiemelt befolyási övezetként kezeli a Nyugat-Balkánt, a 

Közel-Keletet és a Dél-Kaukázust. Az orosz-ukrán konfliktus közelről érinti, mindkét 

szembenálló féllel jó kapcsolatot igyekszik ápolni, nem mindig sikerrel.  

Az Egyesült Államokkal időnként komoly vitái vannak, főként azért, mert az USA 

támogatta a kurdokat. Az Incirlik-i légibázison tárolt amerikai harcászati atombombák 

fenntartása alapvető török érdek. A 2016. június 15-i puccs még mindig érezteti hatását.  

Az utóbbi években Törökország nyitott az Afrikai kontinens irányába. A török 

hadiipar intenzív fejlesztés alatt áll. Iránnal az utóbbi időben sokat javult a kapcsolat, Izraellel 

ugyanakkor mélyponton vannak. Kínával a kapcsolatot nehezíti, hogy sok ujgur él 

Törökországban, a Kínában élő ujgurokkal való kapcsolatot Peking nem nézi jó szemmel.  

Az előadás rendkívül informatív volt, ennek is köszönhető, hogy számos kérdés merült 

fel a hallgatóság részéről. 

A negyedik rendezvényt december 17-én könyvbemutató formájában szerveztük, 

Szakály Sándor: Múltunkról a mából. Tanulmányok, forrásközlések, életrajzok, esszék, 2021-

2023. alcímű könyvét elnökünk, Dr. Tömösváry Zsigmond ny. ddtbk. mutatta be és a szerző 

egészítette ki, illetve válaszolt a számos felvetődött kérdésre. A kötet recenziója a Felderítő 

Szemle 2023/4. számában olvasható. 

Ugyancsak lehetőség kínálkozott a bemutató előtti könyv megvásárlására Jobbágy 

Domokos: „Az ő foglyuk voltam” c. kötete esetében, amelynek recenziója a Szakmai Szemle 

2024/2. számában olvasható.  

  E kötet hivatalos bemutatójára 2025. január 30-án került sor a Katonai 

Nemzetbiztonsági Szolgálat Tudományos Kutatóhelyével együttműködésben, a Szolgálat 

objektumában.  

 A szekció továbbra is támogatta Egyesületünk Évkönyvének megjelentetését és 

szakmai tartalommal történő megtöltését. Tagjaink lehetőségük és érdeklődésük 

függvényében részt vettek az együttműködő szervezetek rendezvényein.  
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 Összegezve megállapítható, hogy Tudományos Szekció 2024-ben is aktívan és 

célirányosan tevékenykedett, az Elnökség és a Közgyűlés által jóváhagyott éves 

munkatervét végrehajtotta.  

 Örömmel jelentem, hogy rendezvényeinket tagjaink szívesen és rendszeresen 

látogatják, igénylik a találkozást, érdeklődnek programjaink iránt. Ez úton is köszönetemet 

fejezem ki mindazon tagtársunknak, előadóinknak, akik rendezvényeinken, vagy azok 

megszervezésében szerepet vállaltak, szerzői, oktatói, tudományos-kutatói, szakértői 

tevékenységükkel növelték egyesületünk hírnevét és tekintélyét. Munkájukra a jövőben is 

számítunk!  

 Az Elnökség nevében külön is megköszönöm Prof. Dr. Kis-Benedek József 

ezredes úrnak, a Tudományos Szekció vezetőjének, az áldozatkész, színvonalas munkát!   

 A Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció is a beszámolási időszakban az Egyesület 

és a Szekció éves munkaprogramja alapján szervezte tevékenységét. Eredményes munkát 

végzett a Felderítők Napi – immár hagyományossá vált – ünnepi rendezvény előkészítése és 

megszervezése terén.  

Hagyományainkhoz híven ebben az esztendőben is ünnepélyes keretek között 

emlékeztünk meg a Felderítők Napjáról. Az éves munkatervünkben kiemelt rendezvényként 

számon tartott megemlékezésünkre 2024. november 12-én a Honvéd Kulturális Központ 

Regiment éttermében került sor. 

Az ünnepségen az elnöki megnyitót követően ünnepi beszéd hangzott el, melyet 

Somkutas Róbert ny. mk. alezredes, Egyesületünk Elnökségének tagja tartott. A beszéd 

részletes áttekintést adott szakmai ünnepünk jelentőségéről, kiemelten szólt a harcászati-

hadműveleti felderítés fejlődésének szakaszairól, illetve a felderítők napjainkban elért 

eredményeiről.  

Az ünnepi beszédet követően elnökünk, Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok 

adott tájékoztatást a tárgyévben végzett munkáról. A rendezvényen – hagyományainkhoz 

híven – részt vettek családtagok is. A 81 fős létszám minden tekintetben elismerésre méltó. 

 A rendezvényt megtisztelte jelenlétével Szabó Károly vezérőrnagy, a Katonai 

Nemzetbiztonsági Szolgálat főigazgató-helyettese, Szabó Gerzson dandártábornok, a 

KNBSZ igazgatója (föigazgató-helyettes). Az együttműködő partnereink közül a Magyar 

Tartalékosok Szövetségét Széles Ernő ny. dandártábornok, a Magyar Hadtudományi 
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Társaságot Prof. Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes, a társaság Nemzetbiztonsági 

Szakosztályának elnöke, a Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségét Dr. Boda József ny. nb. 

vezérőrnagy, a Szövetség Tanácsadó Testületének elnöke, a Békefenntartók Bajtársi 

Egyesületét Varró Ferenc ny. ezredes elnök képviselte. 

Szabó Károly vezérőrnagy a KNBSZ vezetése nevében köszöntötte a megjelenteket. 

Méltatta az Egyesület színvonalas tevékenységét és a főigazgató úr nevében elismeréseket 

adott át a Felderítők Társasága Egyesület szakmai tevékenységet segítő munkájában 

kiemelkedő teljesítményt nyújtó tagjainak. 

A Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat főigazgatója a Felderítők Társasága Egyesület 

érdekében végzett munkája elismeréséül a Felderítők Napja alkalmából emléktárgyat 

adományozott Dr. Fenyves Péter ny. ezredesnek, elnökségi tagunknak, Dávid Ede ny. 

alezredesnek, Elnökségünk titkárának és Vágány József ny. alezredesnek, Egyesületünk 

alapító tagjának. 

Az ünnepi rendezvényünkön ismét megvalósult a felderítő generációk találkozása, az 

idősebb, már nyugállományú tagjaink találkozása a Társaságunkba belépett fiatalokkal, vagy 

a még aktív állományú tagjainkkal. Taglétszámunk sikeres növekedése - a tudományos 

életben szerzett elismertségünk mellett - talán ennek, az immár felderítő, hírszerző berkeken 

túl is jól ismertté vált rendezvényünknek is köszönhető.  

Az ünnepi megemlékezés hivatalos részét követően ünnepi ebédre került sor, melynek 

étlapján szerepelt a hagyományos Márton-napi libaleves és libacomb is! 

Az ebédet követően vidám hangulatú bajtársi, baráti beszélgetésekre került sor, melynek során 

tagjaink számos ötlettel járultak hozzá az Egyesület keretein belül végzendő munkánk még 

eredményesebbé tételéhez. Tanácsaitokat, javaslataitokat ez úton is köszönjük, és 

megvalósításukban az Elnökség számít cselekvő támogatásotokra. 

A Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció egyik kiemelt fontosságú feladata volt 

a hasonló profilú, velünk együttműködő társadalmi szervezetekkel való kapcsolattartás 

figyelemmel kísérése és segítése.  

A Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségével kialakított, hagyományosan jó és 

bensőséges együttműködésünknek megfelelően – az Elnökség és a Szekció közös 

szervezésében – részt vettünk három fővel a Magyar Honvédség 2. Vitéz Bertalan Árpád 

Különleges Rendeltetésű Dandár által, Szolnokon, 2024. március 22-én megrendezett 
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Ejtőernyős Napon. Az Ejtőernyős Nap-i ünnepi állománygyűlést az alakulat parancsnoka 

nyitotta meg rövid beszéddel, amelyet három, vetített képes előadás követett, bepillantást 

nyújtva az alakulat technikai felszereltségébe és az itthon és külföldön történt (ki)képzési 

tevékenységekbe. 

  Az állománygyűlést követően koszorúzásra került sor. Egyesületünk nevében Halász 

István nyá. ezredes, elnökségi tag helyezett el koszorút. A koszorúzást után az alakulat 

repülőterén haditechnikai eszközök és fegyverzet bemutatására, valamit az alakulat 

ejtőernyőseinek célba ugrási gyakorlataira került sor. Az Ejtőernyős Nap-i rendezvény a 

résztvevőket élményekkel gazdagította és lehetőséget adott a régi katonatársaknak 

találkozásokra is. 

Szeretném megköszönni Dr. Sipos István ny. ezredes, alelnök úrnak és a 

Szövetség vezetőinek a folyamatos, magas színvonalú együttműködést.  

A korábban aláírt együttműködési megállapodások alapján, hatékony és tartalmas 

együttműködést folytattunk a Magyar Hadtudományi Társasággal, a Szemere Bertalan 

Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társasággal. Kölcsönösen és aktívan részt 

vettünk egymás rendezvényein, konferenciáin, kiadványainkban kölcsönösen lehetőséget 

biztosítottunk egymásnak tudományos munkáink megjelentetésére. Mindkét szervezet 

vezetésének köszönjük a valóban élő, gyümölcsöző együttműködést. 

A korábban megkötött megállapodások szellemében folytattuk az együttműködést a 

Békefenntartók Bajtársi Egyesületével. Szervezésükben került sor Pákozdon, az ENSZ 

Nemzetközi Béke Napján rendezett megemlékezésre és koszorúzásra, valamint az 

Összhaderőnemi Parancsnokság által szervezett, a Békefenntartók Napján megtartott 

rendezvényre, amelyen Egyesületünk több tagja is részt vett.  

Ugyancsak folyamatos volt az együttműködés a Balassi Bálint Bajtársi Egyesülettel. 

Kölcsönösen részt vettünk egymás rendezvényein, így például az Egyesület közgyűlésén és 

klubrendezvényein is, ahol Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes tartott nagy figyelemmel 

kisért tájékoztatót. Ezen a fórumon is, valamennyiünk nevében, köszönöm Galló István ny. 

ezredes úrnak, az Egyesület elnökének a kölcsönösen hasznos együttműködést. 

Egyesületünk képviseletében Széles Ernő ny. dandártábornok és Fekete János ny. 

ezredes kollégáink vettek részt a MATASZ különböző hazai és nemzetközi rendezvényein 

és tevékenykednek aktívan a tartalékosok körében.  
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Az Elnökség nevében külön is megköszönöm Széles Ernő Tábornok Úrnak, a 

Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció vezetőjének, az áldozatkész, színvonalas 

munkát!   

Aktivitásunknak köszönhetően mára jelentősen megnövekedett ismertségünk és 

elismertségünk. Egyre több szervezet keresi a kapcsolatot Egyesületünkkel, szervez velünk 

közös programokat és veszi igénybe a tagjaink által képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. 

Mindezek eredményeként, az elmúlt két évben jelentősen megnőtt a tagjaink sorába 

jelentkezők száma is. 

Azokkal a társadalmi szervezetekkel, amelyekkel Együttműködési Megállapodásaink 

vannak, a fentiek alapján elmondható, hogy kiegyensúlyozott a kapcsolat. E-gyorsan változó 

világunkban azonban célszerű folyamatosan karbantartanunk az együttműködési 

megállapodásokat, kölcsönösen támogatva egymás működését.  

Bár ezzel a területtel alapvetően az Elnökség foglalkozik, de a munkaterület jellege 

miatt itt célszerű szólnom a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálattal meglévő 

kapcsolatunkról. 

 Itt szeretném tájékoztatni a Tisztelt Közgyűlést, hogy 2024. január 30-án 

fogadott Tajti Norbert vezérőrnagy úr, akit tájékoztattam az Egyesület tevékenységéről.  

Főigazgató úr biztosított arról, hogy a KNBSZ vezetésének támogatása a jövőben is 

töretlen marad. Valamennyiünk nevében tisztelettel köszönöm! 

Kapcsolatunk a tárgyévben a Szolgálat vezetésével folyamatos és igen gyakorlatias 

volt. Tajti Norbert vezérőrnagy, főigazgató úr és Oroszi Zsolt vezérőrnagy úr, főigazgató-

helyettes folyamatosan támogatta az Egyesület tevékenységét. Szabó Károly vezérőrnagy úr, 

főigazgató-helyettes és Szabó Gerzson dandártábornok, igazgató (főigazgató helyettes) részt 

vettek a Felderítők Napja alkalmából rendezett családi rendezvényünkön. A pozitívumokhoz 

sorolom azt a tényt is, hogy Dr. Vida Csaba ezredes, Dr. Magyar Sándor ezredes és Dr. Fürjes 

János alezredes úrral együtt tagjai lehettünk a Szolgálat szakmai folyóirata, a Felderítő 

Szemle megjelenését segítő Szerkesztő Bizottságnak. Fontosnak tartom azt is, hogy 

Főigazgató úr meghívására a Szolgálat szakmai napi állománygyűlésein három fővel 

képviselhettük Egyesületünket. Oroszi Zsolt vezérőrnagy úr, főigazgató-helyettes és 

Pánczél Krisztián ezredes, humán igazgató, illetve Dr. Kenedli Tamás ezredes, a KNBSZ 

Tudományos Tanácsa titkárának részéről folyamatos, konstruktív támogatásban van 

részünk.  
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 Ezen a fórumon is szeretnék köszönetet mondani Tajti Norbert vezérőrnagy 

úrnak és a KNBSZ felelős beosztású vezetőinek az Egyesületünkhöz való pozitív 

hozzáállásáért és a támogatásért.   

A Szociális Szekció feladatait 2024-ben is a Felderítők Társasága Egyesület 

alapszabálya határozta meg, ennek értelmében: 

Egyesületünk és a felderítő szakma nehéz helyzetbe került tagjainak, felkutatása, 

részükre segítségnyújtás lehetőségeinek megkeresése, annak megszervezése és a 

segítségnyújtásban résztvevők tevékenységének koordinálásában való közreműködés. 

Az Egyesület kegyeleti tevékenységének szervezése, tagtársaink mozgósítása ezen 

rendezvényeken történő részvételre. 

Új lehetőségek felkutatása és kialakítása a Magyar Honvédség szervezeteivel 

szociális kérdésekben. 

Az elmúlt évben továbbra is megtartottuk a jól bevált alapelveinket: 

Tevékenységünk fő jellemzője a tapintatosság, szükséges szintű segítség feltárása és 

az egyénre szabott támogatás megtalálása,  

Fenntartani olyan légkört, hogy bajba került társunk bizalommal forduljon hozzánk.  

Segíteni a tagok életminőségét támogató programok bemutatását és telepítését.  

 A Szociális Szekció 2024. évre kitűzött feladatait az alábbiak szerint oldotta meg: 

A Szociális Szekció vezetője minden alkalommal részt vett az Egyesület elnökségi 

ülésein és szociális kérdésekben tett lépéseiről rendszeresen beszámolt az 

Elnökségnek, illetve javaslatokat dolgozott ki szociális kérdésekben. 

A Szociális Szekció önkéntes tagjain keresztül az év során figyelemmel kísérte az 

Egyesület tagjainak szociális helyzetét.  

Követtük az egyedül maradt társaink életét és a szükséges támogatás megadtuk 

számukra. 

A Szociális Szekció részt vett elhunyt tagtársaink temetésének megszervezésében, 

koordinálásában és segítettük a hozzátartozókat az ügyintézésben.  

. A beszámoló időszakában négy tagtársunk távozott közülünk: Klimó Lajos ny. 

ezredes, Bíró József ny. dandártábornok, Aradi Sándor ny. ezredes és Bukor István ny. 

ezredes bajtársunk. Tisztelettel és kegyelettel vettünk részt, illetve képviseltük 

Egyesületünket elhunyt bajtársaink temetésén. Köszönet mindazoknak, akik megjelentek a 

végtisztesség megadásán! 
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Kérlek Benneteket, hogy rövid, néma felállással tisztelegjünk elhunyt bajtársaink 

emléke előtt! 

A Magyar Honvédség Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó 

Parancsnoksággal kötött együttműködési megállapodás keretében számunkra igen 

hasznos támogatásokat kaptunk: 

- a parancsnokságtól rendszeresen kaptuk naprakész információkat 

rendezvényeken való részvétel lehetőségéről;  

- adminisztratív támogatást kaptunk elismerések lehetőségeiről; 

- adminisztratív támogatást kaptunk busz igényünk megvalósításához;  

- naprakész adatokhoz jutottunk az üdültetés lehetőségével kapcsolatban; 

             Közben a változó körülmények elérték együttműködő partnerünket és a szervezetet        

átalakították. Keressük a kapcsolatot a jogutóddal, mert számunkra fontos és érzékeny területről 

van szó.  

2024. évben Egyesületünk és ezen belül Szociális Szekció munkája során sikerült 

olyan lehetőségeket kihasználni, ami növelte a tagok szociális biztonságát és egészségügyi 

helyzetét: 

- 2024-ben is sikeresen vettünk részt a Gondosóra programban, több tagunk 

igényelt órát magának vagy hozzátartozójának; 

- kezdeményezésünkre több tagunk töltötte le az ÉletMentő programot ezzel is 

növelve saját biztonságát baj esetén; 

- propagáltuk az EESZT, Egészségablak, valamint a NetDoktor mobil 

programokat ezzel is növelni kívántuk tagjaink életbiztonságát; 

- a Senior Prémium program keretében az egyéni egészségmegőrző és rizikó 

faktorok feltárását, a magasabb rizikó kockázattal rendelkezők kiszűrését 

magába foglaló multifázisos szűrőprogramot szerveztünk az MH 

Egészségügyi Központ támogatásával. A programon Tagságunkból 48 fő vett 

részt; 

- segítettünk az arra rászoruló tagjainknak gyógyintézeti elhelyezésében és      

figyelemmel kísértük helyzetük alakulását. 

Az év során részt vettünk a Fővárosi Nyugdíjas Klub Szociális és Kegyeleti 

Munkabizottságának munkájában. 
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    A gyorsan változó és bizonytalan helyzet miatt továbbra is kiemelt figyelmet 

fordítottunk a feladatkörünkbe tartozó hiteles információk begyűjtésére és átadására.  

Fontosnak tartottuk a Felderítő I–II. nyugdíjas tagozatok vezetőivel való 

együttműködést szociális kérdésekben. Mindhárom szervezet törekedett arra, hogy 

lehetőleg azonos információval rendelkezzen szociális és kegyeleti ügyekben. A Szekció 

folyamatosan figyelemmel kísérte a szociális területen bekövetkezett jogszabályi változásokat 

és igyekezett segíteni a tagok tájékoztatását. Szeretném megköszönni a nyugdíjas tagozatok 

vezetőinek, Dlask Róbert és Altorjai Sándor ny. ezredes uraknak a konstruktív 

együttműködést! 

Összegezve: a Szociális Szekció 2024-ben elvégzett munkája segítette a Felderítők 

Társasága Egyesület szociális célkitűzéseinek megvalósítását. Külön is megköszönöm 

Juhász György ny. dandártábornok úrnak, a Szekció vezetőjének, nagy empátiával 

végzett lelkiismeretes munkáját! 

Mindenképpen szeretnék szólni a Felügyelő Bizottság Egyesületünk munkáját 

támogató tevékenységéről!  A Bizottság hatékony és aktív segítséget nyújtott ahhoz, hogy 

Egyesületünk minden tekintetben a jogszabályi előírásoknak megfelelően szervezze 

munkáját, életét. Vezetője, illetve képviselője rendszeresen részt vett az elnökségi üléseken 

és véleményével folyamatosan segítette munkánkat. Szeretnék ezért külön is köszönetet 

mondani Pászka Tibor ny. mk. dandártábornok úrnak, a FEB elnökének és a Bizottság 

tagjainak! 

Szervezeti életünket illetően, a beszámolási időszakban egy beszámoló és 

feladatszabó Közgyűlést tartottunk. A Közgyűlésen az Elnökség és a Felügyelő Bizottság 

beszámolt a végzett munkáról, a pénzügyi referens pedig számot adott az Egyesület pénzügyi 

helyzetéről, illetve az Alapszabály szerinti tevékenység érdekében felhasznált eszközökről. A 

Közgyűlés jóváhagyta az Elnökség és a pénzügyi referens beszámolóját, tudomásul vette a 

Felügyelő Bizottság tájékoztatóját, illetve meghatározta az Egyesület 2024. évi feladatait.  

Ami a taglétszám alakulását illeti, 2024-ben, a beszámolási időszakban, 3 fő 

elhalálozott és 2 fő kilépett tagjaink sorából. Az év folyamán 6 fő rendes taggal 

gyarapodtunk. Örömmel jelenthetem, hogy az előbbiek közül öt fő aktív állományú, ami 

reményeink szerint egy, a 2023-as évvel kezdődött új tendencia folytatását jelenti. Jelenlegi 

taglétszámunk 179 fő, (28 Örökös Tiszteletbeli Tag, 145 rendes tag, hat pártoló tag), ami 

az Egyesület presztízsének és vonzerejének megőrzéséről tanúskodik.  
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Egyesületünk életének és tevékenységének bemutatását segítendő, ez alkalommal is 

kézbe vehettétek –ezúttal ismételten nyomtatott formában - idei „Évkönyvünket” 

(sorrendben immár a tizennegyediket!). A kiadvány szemléletes áttekintést ad éves 

munkánkról, tartalmazza éves beszámolónkat és munkatervünket, képeket, híreket közöl 

tagságunk és a szervezetünk iránt érdeklődők számára. Külön köszönöm – mindannyiunk 

nevében –Gál Csaba ny. ezredes úrnak és Prof. Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes 

úrnak az évkönyvünk megjelentetése érdekében kifejtett áldozatkész munkáját! 

 Rendezvényeink képi dokumentálásáért köszönetemet fejezem ki Gál Csaba ny. 

ezredes és Dr. Kemény János tagtársainknak. 

Az Elnökség és Gyenes István ny. tábornok úr munkájának, valamint a Katonai 

Nemzetbiztonsági Szolgálat illetékesei segítő támogatásának köszönhetően, működik és 

folyamatosan naprakész honlapunk. Köszönet érte minden közreműködőnek! 

Ez úton szeretném tájékoztatni a Közgyűlést, hogy Egyesületünk működési 

feltételrendszerének javítása érdekében, a korábbi évekhez hasonlóan, 2024-ben 

ismételten pályázatot nyújtottunk be a NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉSI ALAP-hoz.  

Az eddig kapott pályázati források hatékonyan hozzájárultak egyesületünk stabil 

gazdasági helyzetéhez és a magasabb színvonalú szakmai tevékenység végzéséhez. 

Pályázatokról 

Az előző évekhez hasonlóan 2024-ban is a pályázati munkánkkal kapcsolatban két 

feladat volt az egyik az előző évben elnyert pályázati pénz szabályos elszámolása a másik 

pedig a következő évi pályázat beadása.  

A 2023-as pályázati pénzünk felhasználására és elszámolására a módosítási kérelmet 

adtunk be, amit elutasítottak igy aztán az évkönyv kifizetése után megmaradt mintegy 130 

ezer forintot vissza kellett utalni. A visszautalás után a NEAG-KP-1-2023/1-000061-VAL 

azonosítószámú támogatás beszámolóját a kiíró elfogadta, igy azt lezártnak tekinthetjük 

Társaságunk az előző évekhez hasonlóan 2024 novemberében is pályázatot nyújtott be 

a Miniszterelnökség által biztosított a NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉSI ALAP  „Helyi és 

területi hatókörű civil szervezetek egyszerűsített támogatása” című pályázatra A 

pályázatok lebonyolításával kapcsolatos feladatokat a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt  látja el 

és a pályázatot kizárólag elektronikusan, a NIR-en ( Nemzetpolitikai Informatikai Rendszer) 

keresztül lehet benyújtani  A pályázatok célja a civil szervezetek alapcél szerinti 

közösségteremtő, a közösség érdekében végzett tevékenységéhez kapcsolódó költségeinek 
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biztosítása, a civil társadalom erősítése, a civil szervezetek társadalmi szerepvállalásának 

segítése a működési költségeihez való hozzájárulás. Az előző évek tapasztalatait felhasználva 

a pályázatunkat jobban igazítottuk a napi működési igényeinkhez.  A nyomdai 

költségeken kívül egyéb adminisztrációs költségeink fedezésére is elszámolható lesz a 

pályázati összeg egyik része. A benyújtott pályázatunkat. a kiíró befogadta, érvényesnek 

nyilvánította. Várjuk a támogatói okiratot és a 400 ezer forint megjelenését a számlánkon. 

A pályázat előkészítése és beadása terén végzett odaadó munkájáért ezúttal mondok 

köszönetet Király Elemér ny. mk. ezredes, Zsoltész Gábor ezredes és Prof. Dr. Kis-

Benedek József ny. ezredes tagtársainknak!  

Az Elnökség szinte napi kapcsolatban volt a Kerepesi úti objektumot üzemeltető 

HM szervezet kijelölt egységeivel, valamint a számlánkat kezelő OTP-vel. Valamennyi 

Elnökségi ülésünket az objektum tanácstermében tartottuk, ami szorosabb koordinációt kívánt 

programjaink tervezése során. A székhelyünkön tartott rendezvényeink előkészítéséhez és 

végrehajtásához komoly segítséget kaptunk a HIM szervezési kérdésekkel foglalkozó 

munkatársaitól. A klubrendezvényeinkre és az elnökségi ülésre igénybe vehető 1. emeleti 

kis tanácsteremhez való hozzájutás ugyan térítésmentes, de körültekintő koordinációt 

igényel. Jelentősen megemelték viszont az iroda bérleti és egy képkocsi parkolási díját: a 

kettő összege 107.000 ft. Az objektum felügyeletét ellátó szervezettel és annak 

képviselőjével, konstruktív kapcsolatot sikerült kialakítanunk, melynek eredményeként 

rendezvényeink megtartása az objektumban továbbra is biztosított.  

Tisztelt Közgyűlés! Kedves Barátaim!  

 Az elnökség nevében ennyiben kívántam számot adni az elvégzett munkáról. A 

beszámolóval kapcsolatban várjuk hozzászólásaitokat, véleményeteket, javaslataitokat!  

Mind a magam, mind pedig az Elnökség tagjai nevében minden kedves 

tagtársunknak és együttműködő partnereinknek szeretném megköszönni az elmúlt 

esztendőben nyújtott támogatást, rendezvényeinken az aktív részvételt.  

Köszönöm megtisztelő figyelmeteket! 

Budapest, 2025. március 1. 

                                                                   Dr. Tömösváry Zsigmond ny. ddtbk. 

                                                                                          elnök 


